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Parochie Dongen en Klein Dongen – Vaart 

Adres:      Hoge Ham 84, 5104 JK Dongen 
Tel: 0162-312561 
Website:   www.parochiedongen.nl 
e-mail:     info@parochiedongen.nl 

 
 

Verslag van de drie informatie- en hoor-
bijeenkomsten rond het voorgenomen besluit om als parochie 
te gaan kerken in de St. Jozefkapel van de zusters 
Franciscanessen.   
 
Opgemaakt door Femke Minkenberg en Gerard Jansen            31 mei 2023 
 
 
A. 
Verslag 20 maart 2023 
Genodigd: parochianen die als coördinatoren en medewerkers direct en 
indirect meewerken aan vieringen. 
 
Deze informatieavond heeft het bestuur gekozen om de eigen medewerkers als eerste te 
informeren over het voorgenomen besluit. Daarvoor werden alle coördinatoren en 
medewerkers die direct en indirect meewerken aan vieringen uitgenodigd. Zij ontvingen een 
uitnodiging op naam. 
Plaats: de St. Jozefkapel van de zusters Franciscanessen. Door het op deze plaats te 
houden konden de aanwezigen, voor zover nodig, zich ook een voorstelling maken van deze 
gebedsruimte. 
Er waren 44 aanwezigen. Vanuit het bestuur: Harry Lommers (voorzitter en pastoraal team, 
HL) Gerard Jansen (vice-voorzitter, GJ), André Vonk (penningmeester, AV), Dienan Zwaans 
(HR manager, DZ). 
 
Gerard Jansen hield de inleiding en heeft daarna een toelichting gegeven op het 
voorgenomen besluit met behulp van een PowerPoint presentatie.                                                                      
 (De PowerPoint en het rapport van de Werkgroep Toekomst     
 Gebouwen van november 2018 zijn te vinden op de website van    
 de parochie:  www.parochiedongen.nl                                                      
 onder: actualiteit – toekomst vieringen.  

Ook vindt men daar dit algemeen verslag van de drie                 
bijeenkomsten). 

 
GJ gaf informatie over de transitie van het kerken in de St. Laurentiuskerk naar de                       
St. Jozefkapel van de zusters Franciscanessen. Het onderzoek naar de toekomst van onze 
parochiekerk, de St. Laurentiuskerk ofwel de Koepelkerk, is niet iets van vandaag of 
gisteren. In 2017 werkte de Werkgroep Toekomst Gebouwen (WTG) al aan een dossier om 
de stand van zaken inzichtelijk te maken met de vraag een advies aan het parochiebestuur 
uit te brengen rond het kerken in de toekomst. 
Het resultaat hiervan is het rapport van november 2018: Toekomst parochiekerk Dongen en 
Klein Dongen-Vaart. 
Dit rapport was de start van de gesprekken, overleggen, studiedagen, vergaderingen en het 
uitwerken van opdrachten vanuit het bisdom. Eind 2022 kon het parochiebestuur aan het 
bisdom laten weten dat de mogelijkheid om te gaan kerken in de St. Jozefkapel (fase 1) tot 
een reële optie zou behoren en is het voorgenomen besluit genomen. 

http://www.parochiedongen.nl/
mailto:info@parochiedongen.nl
http://www.parochiedongen.nl/
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Fase 2 is de toekomst van de St. Laurentiuskerk. Hiervoor gaat het parochiebestuur nauw 
samenwerken met het bisdom waar veel expertise aanwezig is. De gemeente Dongen en 
Dongenaren zullen daarbij worden betrokken.  
 
Na de presentatie was er gelegenheid om vragen te stellen. Op de uitnodiging was reeds 
gevraagd om vragen al vooraf voor zichzelf op te schrijven. 
 
Vragen tijdens de bijeenkomst:  
 

1. AvdS: Kan fase 1 doorgaan, zonder dat fase 2 uitgewerkt is? 
 
Antwoord: 
GJ: Als aan alle voorwaarden van het bisdom voldaan is, dan wel.  
 
2. AvdS: Als iedereen het erover eens is dat we hier gaan kerken, moeten we dan 

wachten op de verkoop van de Laurentiuskerk? Het is voor de parochianen van 
belang dat ze hier kunnen komen kerken. 

 
Antwoord: 
GJ: Nee, daar hoeven we niet op te wachten. Parochianen zullen betrokken worden 
bij de toekomst van de Laurentiuskerk. We hebben hulp van het bisdom, gaan we niet 
alleen doen als parochie.  

   
3. TK: De parochie moet de kapel kopen en toegang hebben om hier te kunnen 

kerken? En zijn de zusters daartoe bereid?  
 
Antwoord: 
AV: Ja, dat klopt, met een overgangsfase waarin we beide eigenaar zijn en de lasten 
delen. Er is gesproken over 10 jaar, maar dit wordt wellicht korter. Dit wordt 
opgenomen in het koopcontract.  
 
4. TK: Wat is het sentiment bij het Bisdom? Er zijn een aantal voorwaarden, die 

verder ingevuld worden, kunnen we nog verwachten dat ze met andere 
argumenten komen?  

 
Antwoord: 
GJ: Nee, ze zijn hier geweest en vinden het een prachtige plek. Als wij als parochie 
aan alle voorwaarden hebben voldaan, is het goed. Het eigenaarschap van het pad is 
nog lastig, maar we komen overal samen uit. Het bestuur gaat met vertrouwen naar 
het Bisdom toe. Harry Lommers bevestigt dat het Bisdom akkoord is met de plannen.  

 
5. AvdS en FB: Het parochiecentrum: blijft dit behouden voor activiteiten?  
 
Antwoord: 
GJ: Uiteindelijk niet, maar voorlopig zeker wel. We hebben een plek nodig om bij 
elkaar te komen. De kapel gebruiken we alleen voor vieringen, een parochiecentrum 
is heel belangrijk voor onze andere activiteiten. Wellicht wordt dit de Bolk in de 
toekomst. Die is nu nog eigendom van de gemeente en in tijdelijk gebruik door de 
Anspachschool. Daar zijn we wel over in gesprek met de gemeente.  
 
6. AvD: PP: Gaan de vrijwilligers mee naar de kapel? Hoe wordt dit opgelost? 

Bijvoorbeeld de klus-, schoonmaak- en bloemengroep.  
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Antwoord: 
GJ: We gaan per groep kijken hoe we dit op gaan lossen. Het bestuur wil alle 
vrijwilligers behouden. De zusters zullen ook blij zijn als ze meer hulp krijgen. Met de 
kosters, collectanten en lectoren gaan we om de tafel en bespreken hoe we elkaar 
kunnen helpen en versterken. Dus samen de werkzaamheden verdelen. 
 
7. PP: Hoe is de bouwkundige staat van de kapel? En de energievoorzieningen? 
 
Antwoord: 
GJ: Die is goed. Het is een monumentaal pand, ook een rijksmonument dus wordt er 
geïnspecteerd en is er een onderhoudsplan.  De laatste rapportage van de inspectie 
van de St. Jozefkapel is 8 en 9 februari 2023.                                                                                            
AV: De kosten voor het onderhoud van de kapel zijn veel minder dan die van de 
Laurentiuskerk. We maken ons geen grote zorgen al moeten er ook aan de kapel 
zaken gebeuren.                                                                                                                                
AV: de energievoorziening: Om de kapel te ontkoppelen van het klooster is er een 
aparte, nieuwe cv ketel met een nieuwe digitale thermostaat geïnstalleerd en 
daarvoor is een nieuwe eigen meterkast gerealiseerd in de gang naast de 
Mariakapel. 
 
8. CS: Van wie is de Laurentiuskerk?  
 
Antwoord: 
GJ: Deze is eigendom van de parochie en die is aansprakelijk voor het onderhoud. 
 
9. CS: Doorgang Bolkensteeg: is er gedacht aan parkeergelegenheid?  
 
Antwoord: 
GJ: Hier is over nagedacht, ook over het inrichten van twee invalidenplekken bij de 
nieuwe ingang aan de Bolkensteeg, maar de gemeente gaat hier niet in mee. Wellicht 
parkeren bij de Bolk. Er staan in de Bolkensteeg op zondagochtend niet veel auto’s. 
De parkeerplaats naast de kapel kunnen we niet gebruiken, die is voor de bewoners. 
Ieder appartement heeft een eigen parkeerplaats. Rouwauto’s kunnen er wel komen. 
Er is een groot parkeerterrein bij het Gemeentehuis bijvoorbeeld, maar op 
zondagochtend is het hek dicht.  
 
10. ….: In hoeverre is het mogelijk om de inwoners van Dongen te betrekken bij de 

toekomst van de Laurentiuskerk? Kunnen we zorgen dat inwoners zich betrokken 
gaan voelen zo bij de parochie?  

 
Antwoord: 
GJ: Voor de meeste Dongenaren verandert er niets, de Laurentiuskerk blijft gewoon 
staan. De meeste mensen komen ook niet binnen. We proberen van alles om ze 
binnen te krijgen, maar dat heeft niet zo veel effect. Het gebouw op zich verandert 
niet. Wij kunnen er niet meer voor zorgen. Bij het Bisdom is gevraagd om bij fase 2 
met ons samen ook te kijken naar de lokale kracht van Dongen, bijvoorbeeld de 
Heemkundekring, de gemeente en andere geïnteresseerde Dongenaren.                                   
Maar dit is echt fase 2.  
 
11. AvdS: Het kerken in de kapel kwam op toen de energie crisis kwam, heeft het 

verhaal van vanavond hier ook mee te maken?  
 
Antwoord: 
GJ: Jazeker, er is over gesproken, maar de zusters hebben ons uitgenodigd in 
verband met de kosten van de energie om hier te komen kerken.  
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12. CS: Het zou fijn zijn als je op papier kunt laten zien welke kostenbesparing er is 

bij het overgaan naar de kapel.  
 

Antwoord:                                                                                                                                         
AV: de vergelijking zal worden opgesteld en wordt gepubliceerd.  

 
 
                                                                          
Vragen die nog op de ingeleverde briefjes stonden en niet of maar ten dele tijdens de 
bijeenkomst aan bod zijn gekomen. 
 

13. FM: Wanneer is de St. Jozefkapel open? Dezelfde tijden als nu de                                      
St. Laurentiuskerk of vaker? 

 
Antwoord:  
De kapel is nu op dezelfde tijden open zoals bij de zusters gebruikelijk is en dat is 
alleen bij vieringen. De Laurentiuskerk blijft op de woensdagmiddagen geopend en op 
alle extra tijden die tot nu toe gebruikelijk zijn. Als de parochie start met het vieren in 
de kapel dan zal de openstelling dezelfde zijn als nu die in de Laurentiuskerk. Op 
iedere zondag is de viering om 10.30 uur en wij streven naar openstelling op de 
woensdagmiddagen zoals nu in de Laurentiuskerk. Dit heeft vooral te maken met de 
beschikbaarheid van vrijwilligers. Verder zal de parochie na het verlaten van de 
Laurentiuskerk ook in de kapel blijven participeren met de extra openstellingen zoals 
bijvoorbeeld op tweede Pinksterdag, Open monumentendag, de 
zaterdagmiddagopenstellingen in de zomer zoals nu in de St. Laurentiuskerk. Ook 
hier is het aantal vrijwilligers daarbij bepalend.   

 
14. PP: Grote uitvaarten? 

 
Nadat de vieringen officieel zijn overgegaan van kerk naar kapel worden alle 
vieringen ook in de kapel gehouden. Dat zal waarschijnlijk  vanaf het najaar van 2023 
het geval zijn. Grote uitvaarten zijn dan ook in de St. Jozefkapel en in overleg met het 
pastoraal team en de uitvaartverzorger wordt het toegestane aantal kerkgangers van 
220 besproken en de mogelijkheid van streaming worden aangeboden. 

           In 2023 kunnen alle uitvaarten nog gewoon in de St. Laurentiuskerk plaatsvinden.  
 

15. HK: Bereikbaarheid voor rollator en scootmobiel? 
  
Antwoord:                                                                                                                                                                  
GJ: Op dit moment is de kapel alleen nog te bereiken via de parkeerplaats die tussen 
de Plataan en de St. Jozefkapel ligt. Die parkeerplaats kent twee slagbomen en hoort 
bij de twee appartementsgebouwen. Iedere parkeerplaats heeft een nummer dat 
correspondeert met een nummer van een appartement. Er is wel bij die parkeerplaats 
een eigen fietsenstalling voor de parochianen naast de ingang naar de                               
St. Jozefkapel. De nieuwe toegangsweg vanaf de Bolkensteeg naar de Mariakapel is 
reeds aangelegd en nadat de nieuwe toegangsdeuren aan die weg zijn gerealiseerd, 
zal de St. Jozefkapel makkelijk vanaf de Bolkensteeg te bereiken zijn voor 
voetgangers, scootmobiels en rollators.  

 
 
 
 

16.  CvK: Wordt er in de kapel ook gestreamd? Wat belangrijk is voor oudere 
parochianen. 
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Antwoord:                                                                                                                                                         
GJ: Er zal ook in de St. Jozefkapel de mogelijkheid komen om te streamen. Op dit 
moment is er alleen een camera waardoor de zusters op hun kamer kunnen 
meevieren. Als de vieringen definitief in de St. Jozefkapel worden gehouden zullen 
camera’s worden aangebracht. 

 
17. JdV-vderS: Op dit moment is naar mijn mening op bepaalde momenten de kapel 

te klein: Pasen, Pinksteren, 1e Communie, Carnavalsviering, Kerst 
 
Antwoord: 
GJ: Dat klopt, Kerstvieringen zoals afgelopen december in de St. Laurentiuskerk met 
een 400 en 300 kerkgangers op kerstavond zal niet gaan lukken in de St. Jozefkapel. 
De St. Jozefkapel geeft toegang tot 220 kerkgangers wat voor enkele grotere 
vieringen voldoende zal zijn. Zeker in de toekomst als je de cijfers van de 
kerkgangers bekijkt. Een oplossing is om met Kerstmis en Pasen meer vieringen te 
houden, dat was vroeger ook zo met de feesten maar meer vieringen houden heeft 
ook consequenties voor de inzetbaarheid van voorgangers. Ook hier zal op den duur 
meer inzet vanuit vrijwilligers nodig zijn. Wel is het zo dat de Laurentiuskerk in stand 
houden voor deze vieringen niet realistisch is.  
 
18. JdV-vderS: Wordt de kapel ook meer “eigen” voor ons (bijvoorbeeld:      

de kruisjeshoek)? 
 
Antwoord: 
GJ: jazeker, de St. Jozefkapel zal onze nieuwe plek worden en daarvoor is het van 
belang dat wij er als parochianen veel zullen zijn bij vieringen en andere activiteiten. 
Aan de St. Jozefkapel zelf willen wij geen inbreuk doen, deze is compleet dus wordt 
er geen inventaris vanuit de Laurentiuskerk meegenomen naar de St. Jozefkapel. De 
kruisjeswand zal worden ingericht, zoals we nu denken in de Mariakapel. Deze 
Mariakapel is straks makkelijk te bereiken vanaf de Bolkensteeg. Dat geeft de 
mogelijkheid voor nabestaanden om straks op meer tijden een kaarsje te kunnen 
opsteken. Let wel: dit is een intentie, praktisch moet dit nog goed naar mogelijkheden 
worden uitgedacht en uitgewerkt.  

 
B. 

Verslag 24 maart 2023 
Genodigd: parochianen – de kerkgangers en vrijwilligers 
 
Deze tweede bijeenkomst had dezelfde opzet als de eerste. Onze kerkgangers en 
vrijwilligers zijn mondeling uitgenodigd tijdens de zondagsvieringen en kregen na afloop van 
de vieringen nog een schriftelijke uitnodiging mee. Ook aan hen de vraag om vooraf thuis al 
vragen te noteren die men graag wilde stellen. 
Er waren 47 aanwezigen. Vanuit het bestuur: Gerard Jansen (vice-voorzitter), André Vonk 
(penningmeester), Dienan Zwaans (HR manager) en Rob van Uden (pastoraal team). 
 
Na het inleidend verhaal (zie boven) werden de volgende vragen gesteld:  
 

1. ….: Hoe zit het met de parkeerterreinen? 
 
Antwoord: 
GJ: Het parkeerterrein hiernaast is niet van ons, bij de start van de gesprekken waren 
de parkeerterreinen al verkocht aan de bewoners. Het is geen plaats die wij kunnen 
gebruiken. We zijn met de Gemeente in gesprek over het parkeren. We wilden 
eigenlijk twee invaliden parkeerplekken, maar de Gemeente gaat hier niet in mee. 
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Wat we nu wel op het oog hebben is de Bolk en hun parkeerterrein. Het 
parochiecentrum komt dan ook in de Bolk. Dit zijn 19 parkeerplekken. Hier wordt ook 
over gesproken met de Gemeente. GJ heeft een aantal keren gekeken op 
zondagochtend naar het aantal vrije parkeerplaatsen aan de Bolkensteeg. Daar zijn 
altijd een aantal plaatsen open.  
 
Bij een uitvaart kunnen de auto’s van de uitvaartmaatschappij wel door de slagboom.  
 

2. ….: Is er gekeken naar het parkeerterrein van de Gemeente?  
 
Antwoord: 
GJ: Hier is ook over gesproken, maar dan moet er wel iemand zijn die dit open en 
dicht doet op zondagen. De Gemeente is op de hoogte van onze wens om daar te 
parkeren.  

 
3. ….: Met Kerst en Pasen is het druk in de kerk, dan is de kapel te klein. Hoe vangen 

we dit op? 
 
Antwoord: 
GJ: Dit jaar gaan we nog vieren in de St. Laurentiuskerk. De transitie duurt nog wel 
een tijd. Pasen en Kerst, carnaval dit jaar en volgend jaar zijn nog wel in de St. 
Laurentiuskerk maar daarna in de toekomst niet meer.  
RvU: het kan een reëel probleem zijn, maar er is ook met Kerst en Pasen een 
terugloop aan kerkgangers. Als je plannen wil maken voor de toekomst is het niet 
goed je te focussen op de piek momenten, maar je te richten op de gewone 
zondagen. Verwacht wordt dat het met Pasen geen probleem zal zijn, wellicht met 
Kerst wel, maar daar vinden we oplossingen voor.  

 
4. ….: Hoe gaat het met de aankoop van de kapel? 

 
Antwoord: 
AV: als we de kapel overnemen van de zusters moeten we daar voor betalen. Na 
diverse vergaderingen zijn we overeengekomen dat we de kapel overnemen inclusief 
de inventaris voor een bedrag van € 500.000. 
Voorlopig worden de parochie en de congregatie voor 50 procent eigenaar, dus ook 
de lasten delen we door de helft. Er wordt geprobeerd een tijdslimiet af te spreken. 
Dat is lastig, er is gesproken over 10 jaar, maar de zusters zijn weer ouder, er zijn 
zusters overleden en de gedachte is nu rond de 5 jaar. Het zou nog sneller kunnen, 
hier wordt nog over gesproken.  
GJ: we willen als goede partners dit samen met de congregatie doen. We voelen ons 
heel welkom hier wat het oplossen van diverse uitdagingen makkelijk maakt.  

 
5. …..: Hoe is er aandacht besteed aan deze bijeenkomsten in de pers? 

 
Antwoord:  
GJ: Het parochiebestuur heeft op de voor parochianen bekende manier uitgenodigd. 
Onze kerkgangers, vrijwilligers en overige parochianen zijn op zondagochtenden 
mondeling uitgenodigd en daarnaast ook via de mail, onze website en 
facebookpagina, extra flyers en posters en via het Weekblad voor Dongen 
 
 
 
 

6. ….: Wanneer komt fase 2: 
 



7 
 

Antwoord: 
GJ: Als fase 1 klaar is, dus als de aankoop van de St. Jozefkapel is gerealiseerd. Wij 
denken hierbij aan eind 2023. We gaan niet aan twee dingen tegelijk beginnen. Eerst 
dit goed afwerken en dan gaan we onze tijd besteden aan de volgende fase 2: de 
toekomst van de St. Laurentiuskerk. Zodra we hiermee starten, is er eerst weer 
overleg met het bisdom. De expertise van herbestemming ligt niet bij het 
parochiebestuur maar bij het bisdom. Andere gesprekpartners zullen ook worden 
uitgenodigd zoals de gemeente, de Heemkundekring en andere betrokken 
Dongenaren met interesse in het gebruik van de kerk. 

 
Vragen van de ingeleverde briefjes: 
 

19. FM: Komt het verslag ook op papier beschikbaar?   
 

Antwoord: GJ: Jazeker, de verslagen van de drie avonden worden aan elkaar 
gekoppeld en na het beantwoorden van de vragen die nog schriftelijk zijn gesteld 
wordt alles in een nieuw document gepubliceerd op de website van de kerk en de 
facebookpagina.  

 
20. JB: Zakelijk: de bedrijvigheid van de kerk loopt terug nog steeds (ouderen). Dus 

uitbreiding is geen optie. Eventueel inbreiding. De Laurentiuskerk voor 
evenementen in samenwerking met de Gemeente (subsidie). Kerken voor 
gelovigen bij de zusters in samenwerking met provincie en Rijen en Molenschot. 

 
Antwoord:    
GJ: De terugloop is duidelijk aangetoond met de cijfers in de PowerPoint presentatie 
en ook de inbreiding komt hierbij aan bod. Een architectenbureau uit Breda heeft een 
studie gemaakt van een mogelijke inbreiding, zie de website voor het rapport. 
Inbreiding in de St. Laurentiuskerk met een status van Rijksmonument aan buiten- en 
binnenzijde is te duur, nooit terug te verdienen. De kosten van onderhoud aan de 
buitenschil, het kerkgebouw zelf, zijn blijvend. De conclusie was dan ook dat deze 
futuristische oplossing vooral duur zou zijn, er blijvende kosten voor de parochianen 
zijn en je  moet kerken met uitzicht op een betonnen plafond dat de kerk verder 
onttrekt aan het oog.  
De gemeente heeft in eerdere overleggen altijd aangegeven geen interesse te 
hebben in het kerkgebouw en er geen geld in wil stoppen. Het kerken bij de zusters 
werd al door de parochie en veel parochianen zeker als een goed alternatief gezien 
maar niet samen met Rijen en Molenschot. Tijdens diverse overleggen kwam steeds 
naar voren dat Dongen niet gaat kerken in Rijen of Molenschot en andersom ook niet.  

 
C. 

Verslag 31 maart 2023 
Genodigd: overige parochianen en vrijwilligers 
 
De derde bijeenkomst was voor parochianen die wij niet in onze St. Laurentiuskerk zien 
maar ook zeker interesse hebben om te worden geïnformeerd en te worden gehoord rond 
het voorgenomen besluit. Daarvoor zijn aankondigingen geplaatst op de website, de 
facebookpagina en losse flyers en in het Weekblad voor Dongen heeft een aantal keer een 
uitnodiging gestaan voor deze 31 maart.  
 
Aantal: 55 aanwezigen. Vanuit het bestuur: Harry Lommers (voorzitter), Gerard Jansen (vice-
voorzitter), André Vonk (penningmeester), Joost de Bont (pastoraal team), Edith Hertog 
(pastoraal team), Rob van Uden (pastoraal team). 
Helaas liet deze avond de beamer het afweten en werd de toelichting door GJ gegeven 
zonder de plaatjes. Na de presentatie kon men de PowerPoint presentatie bekijken op de 
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laptop. Hier is ook gebruik van gemaakt. De belofte werd gedaan dat de PowerPoint 
presentatie snel op de website zou komen te staan.  
 
Ook was er op deze avond na de toelichting de mogelijkheid tot het stellen van vragen: 
 

1. Als we gaan kerken in de kapel van de zusters en de vieringen hier gaan houden, 
geldt dit dan ook voor de vieringen met Kerst en Pasen, enz.? 

 
Antwoord: 
Dat zal nu nog niet aan de orde zijn. Als we wellicht in het najaar naar de kapel 
overgaan, zullen de grote vieringen nog wel in de Laurentiuskerk zijn. Maar 
uiteindelijk zullen alle vieringen hier gehouden worden. Voor 2 of 3 grote vieringen 
kunnen we de kerk niet openhouden, we zullen oplossingen vinden voor deze 
vieringen, bijvoorbeeld door meer vieringen te houden. Ook uitvaart vieringen komen 
hier naartoe, zijn er ook al geweest in de Kapel. En dit is goed bevallen.  
 

2. De Laurentiuskerk schijnt voor een euro verkocht te zijn aan de Gemeente. 
 
Antwoord: 
Dit is niet waar, is een onzin verhaal. Een bestuur kan een kerk niet zo maar 
verkopen zonder dat de parochianen, het bisdom, de gemeente zijn ingelicht.  

 
3. Kunnen we de PowerPoint presentatie nog zien? 

 
De PowerPoint presentatie komt op de website te staan. Zie hiervoor op de 
homepage onder ‘actualiteit’, ‘toekomst vieringen’.                                                                                                                          
Ook komen daar het algemeen verslag van de bijeenkomsten, het rapport uit 2018 
van de Werkgroep Toekomst Gebouwen en de studie van de inbreiding te staan 
(109_IH - 200306 studie Laurentiuskerk Dongen). 

 
4. Zijn er nog zusters hier? 

 
Antwoord: 
GJ: Ja, nog 19 zusters. De parochie wordt straks voor de helft eigenaar en de zusters 
ook. Wij nemen de zusters mee tot de laatste aan toe. Hoe lang er op 50-50 basis 
eigenaarschap zal blijven moet nog worden vastgesteld. Eerst dachten we aan tien 
jaar maar nu al aan vijf jaar.  
 
Als de parochie hier komt, moeten de zusters dan betalen aan ons als ze de kapel 
gebruiken?  
 
Antwoord: 
AV: we zitten nu allemaal met de energie prijzen. De zusters hebben al sinds 
november besloten om niet meer in de kapel te kerken, maar binnen in een ruimte in 
het huis. Van 1 november tot 1 april is afgesproken om de kosten 50/50 % te delen. 
Alle kosten, niet alleen energie, ook de kaarsen, enz. De rekening hiervan is 
opgemaakt en zeer aanmerkelijk lager dan wanneer we in de Laurentiuskerk zouden 
zijn gebleven. 

 
5. De vrijwilligers gaan ook mee naar de kapel, zoals bijvoorbeeld de kosters en de 

bloemen groep. 
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6. PH: 
Ik neem aan dat er bij de overgang in de inkomsten geen verschil zit. Er moet dus 
iets gedaan worden aan de uitgaven. Hoe ziet de begroting eruit? Wat is er al 
afgesproken? 
 
Antwoord: 
AV: nu zijn de afspraken gemaakt 50/50 %. Ook de inkomsten van de collecte gaan 
door de helft.  
Met uitvaarten betalen wij een bijdrage (ongeveer 1/3 van de kosten) aan de 
Franciscanessen. Dat ligt er ook aan wie er voorgaat.  
De inkomsten zullen de komende jaren hetzelfde blijven, maar de uitgaven zijn sterk 
minder.  
 

7. Is er een prognose gemaakt van de oude en nieuwe situatie? 
 
Antwoord: 
AV: Die is er niet gemaakt. We hebben ons gezond verstand gebruikt om te bepalen 
wat te doen. De parochiebijdrage is sterk gedaald in de afgelopen jaren. Dat 
meegenomen en het huidige plan van overgang naar de St. Jozefkapel in acht 
genomen zijn we gekomen tot dit voorgenomen besluit.  
 

8. Gebruik parochiecentrum? 
 
AV: Voorlopig blijven we gewoon het parochiecentrum gebruiken voor de komende 
jaren. Tenzij we een bod krijgen wat we niet kunnen weerstaan….  
GJ: we kunnen niet zonder een parochiecentrum voor al onze activiteiten. Het 
gebouw De Bolk aan de Bolkensteeg zou een goed alternatief zijn voor de toekomst. 
Dichtbij de St. Jozefkapel.  

 
 
 
 
 
 
Na deze drie bijeenkomsten is het onderstaand verslag eind april op de website, de 
facebookpagina en in het Weekblad voor Dongen verschenen:  
 
D. 
Algemeen bericht dat na de drie bijeenkomsten in de media is verschenen:  
 
Toekomst vieringen parochie Dongen en Klein Dongen - Vaart  
Na een onderzoeks- en vergaderperiode vanaf 2017 heeft het bisdom Breda bij de parochie 
aangegeven dat zij haar parochianen kan gaan informeren en horen over fase 1: hun 
voorgenomen besluit om definitief met de vieringen over te gaan van de St. Laurentiuskerk 
naar de St. Jozefkapel van de zusters Franciscanessen in Dongen. Het parochiebestuur 
heeft daarop haar kerkgangers, vrijwilligers en overige parochianen op zondagochtenden 
mondeling uitgenodigd maar ook via de mail, de website, facebook, flyers en het Weekblad 
voor Dongen. Op maandag 20 maart, vrijdag 24 maart en vrijdag 31 maart jongstleden 
werden in de kapel van de zusters deze informatie- en hoorzittingen georganiseerd. De 
bijeenkomsten zijn alle keren goed bezocht en de sfeer was zeer positief. Gerard Jansen 
hield met gebruik van een PowerPoint presentatie een heldere inleiding over de plannen, de 
financiën en het proces van besluitvorming. Daarna was er tijd voor de aanwezigen om 
vragen te stellen. Rechtstreeks of schriftelijk. Deze vragen werden beantwoord door Gerard 
Jansen (algemeen), André Vonk (financiën), Rob van Uden (pastoraal) en Harry Lommers 
(Bisdom). Tijdens alle bijeenkomsten was er vanuit de parochianen duidelijk begrip voor het 
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voorgenomen besluit en begrip dat dit besluit onvermijdelijk en goed is. De volgende stap is 
de machtigingsaanvraag bij het bisdom tot aankoop van de St. Jozefkapel. Een greep uit de 
belangrijkste vragen: Wat zijn de parkeervoorzieningen? Wat moet er nog gebeuren voor we 
over kunnen? Wat is de financiële regeling met de zusters? Hoe staat het Bisdom erin? Hoe 
gaat het met de grote vieringen met Kerst en Pasen? Deze en andere vragen en de 
antwoorden daarop zullen gepubliceerd worden op de website en de facebookpagina van de 
parochie: www.parochiedongen.nl.                                                                                                                                          
Ook vindt u daar de documenten die gebruikt zijn tijdens de presentatie zoals de PowerPoint 
presentatie en het onderzoek van de Werkgroep Toekomst Gebouwen uit 2018. Fase 2 is de 
toekomst, de herbestemming van de St. Laurentiuskerk. Dit wordt na fase 1 in gang gezet en 
zal in nauwe samenwerking met het bisdom worden opgestart. Daarbij zullen de gemeente 
Dongen, Monumentenzorg, Dongenaren in het algemeen worden betrokken en ook zullen er 
over deze herbestemming informatiebijeenkomsten worden gehouden. Voor dit moment (mei 
2023) is het gebruik van de St. Laurentiuskerk nog als voorheen: op zondagochtenden is de 
viering om 10.30 uur en verder is de kerk zoals gebruikelijk open op de woensdagmiddag en 
tot oktober a.s. op zaterdagmiddag voor een bezoek, gebed en een kaarsje. Wanneer alle 
vieringen definitief in de kapel worden gehouden is nog niet duidelijk. Het streven is vanaf dit 
najaar. 
 
 
 
 

http://www.parochiedongen.nl/

